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PROTOKÓŁ NR   XLI/10 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  28 kwietnia 2010 roku 

 
 

XLI Sesja Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  została zwołana przez 
Przewodniczącego  Rady Miasta Marka Tatarewicza. 
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych udział wzięło 15 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu).  

 

W sesji udział wzięli Radni Rady Miasta : 

 
1. Ryszard Andrys, 
2. Aleksandra Bajor, 
3. Adam Bogdański, 
4. Bożena Gęzikiewicz, 
5. Mieczysław Jaszcz, 
6. Maria Kopertowska-Krawiec 
7. Michał Kunt, 
8. Stefania Martynowicz, 
9. Maria Nowakowska, 
10. Jerzy Sak, 
11. Bogusław Samosionek, 
12. Piotr Tadla, 
13. Marek Tatarewicz, 
14. Krzysztof Wojtala, 
15. Antoni Żołna, 

 
Ponadto w Sesji Rady Miasta udział wzięli:  
 
1. Andrzej Kunt    - Burmistrz Miasta, 
2. Zbigniew Biedulski   - Z-ca Burmistrza Miasta, 
3. Olgierd Kłaptocz   - Prezes MZK Sp z o.o. 
4. Leszek Statkiewicz   - Prezes KTBS Sp z o.o, 
5. Barbara Sienkiewicz   - księgowa OPS, 
6. Janina Pogoda     - Dyrektor SP Nr 2, 
7. Jarosław Szydełko   - Dyrektor SP Nr 4, 
8. Jan Moczulski     - Dyrektor Gimnazjum Nr 1, 
9. Jadwiga Rosiewicz   - Dyrektor Gimnazjum Nr 2, 
10. Renata Borecka    - Dyrektor PM Nr 1, 
11. Halina Klepacka    - Dyrketor PM Nr 2, 
12. Monika Ufland-Wójtowicz  - gł. księgowa PM Nr 3, 
13. Małgorzata Chojnacka   - gł. księgowa PM Nr 4, 
14. Urszula Judczyc    - gł. księgowa MOSiR, 
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15. Zdzisław Garczarek   - Dyrektor KCK, 
16. Wiesław Płończak   - Komendant Straży Miejskiej, 
17. Anna Denczew    - Dyrektor Biblioteki Publicznej, 
18. Anna Suska    - Sekretarz Miasta 
19. Janina Rapacz    - Skarbnik Miasta, 
20. Marzena Brenk-Sułkowska  - Naczelnik Wydz. OKiO, 
21. Anna Wasielak    - Naczelnika Wydz. GKiL, 
22. Małgorzata Kraszewska  - Naczelnik Wydz. GPiOI, 
23. Agnieszka Żurawska-Tatała  - Kierownik BIE, 
24. Zbigniew Jakubowski   - Kierownik Referatu IR 
25. Edyta Kukier     - radca prawny Urzędu Miasta, 
 
 
Proponowany porządek obrad : 
 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) przyjęcie porządku obrad. 
c) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2009.  – podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium z tytułu wykonania  budżetu 
miasta Kostrzyn nad Odrą za 2009 rok (druk nr 1).  

4. Sprawozdanie z działalności MZK Sp. z o.o za rok 2009. 
5. Sprawozdanie z działalności Kostrzyńskiego Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego  Sp. z o.o za rok 2009 r. 
6. Podjęcie uchwał : 

a) o zmianie uchwały w sprawie określenia granic obwodów szkół podstawowych 
i gimnazjów (druk nr 2), 

b) w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych (druk nr 3a). 
c) w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla 
Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu (druk nr 4). 

d) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w Niepublicznym Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej Nowy Szpital i Domu Pomocy Społecznej „Domu Seniora” 
w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 5). 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy różne. 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz o godz. 14.00 dokonał 
otwarcia obrad sesji w sali Europejskiego Centrum Spotkań Seniorów i Osób 
Niepełnosprawnych oraz  Kostrzyńskiego Centrum  Wspierania  Biznesu.   

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji. 
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Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zgłosił autopoprawkę do porządku obrad sesji, 
polegającą na wprowadzeniu : 
1) poprawionego projektu uchwały w sprawie utworzenia obwodów głosowania w 
Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej Nowy Szpital i Domu Pomocy 
Społecznej „Domu Seniora” w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 5a),  
2) dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów 
głosowania utworzonych na terenie  Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 6). 
 
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad sesji, 
Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do realizacji  kolejnego punktu, tj. przyjęcia 
protokołu z ostatniej sesji Rady Miasta.  
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono uwag do protokołu z sesji, Przewodniczący Rady 
M. Tatarewicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XL/10 z                        
11 marca 2010 r. 
Protokół Nr XL/10 z 11 marca 2010 r. został przyjęty 11 głosami „za” 
 
 
Ad. 3 - Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 11 marca 2010 r. do              

28 kwietnia 2010 r. przedstawił Burmistrz Miasta Andrzej Kunt (sprawozdanie z 
działalności Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
  
Na obrady sesji przybyli Radni : Adam Bogdański, Maria Nowakowska, Radny 
Bogusław Samosionek, Ryszard Andrys, a więc stan Rady liczył 15 radnych. 

 

 
Ad. 3 - Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2009.  – podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium z tytułu 
wykonania  budżetu miasta Kostrzyn nad Odrą za 2009 rok (druk nr 1).  
 

Burmistrz Miasta  Andrzej Kunt przedstawił realizację Budżetu Miasta za 2009 
rok, którą  zaprezentował w formie audiowizualnej. 
Ponadto przedstawił Uchwałę Nr 114/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 13 kwietnia 2010 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Kostrzyn nad Odrą sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2009 rok (załącznik nr 3 do protokołu). 
Informacja z realizacji z budżetu miasta za 2009 roku stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani Maria Nowakowska przedstawiła 
wniosek Komisji Rewizyjnej skierowany do Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta z tytułu wykonania budżetu 
miasta za 2009 rok (załącznik nr 5  do protokołu). 

 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Antoni Żołna odczytał Uchwałę 

Nr 115/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze 
z dnia 13 kwietnia 2010 r. w sprawie wydania opinii o wniosku  Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą dotyczącym udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
(załącznik nr 6 do protokołu). 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz otworzył dyskusję na temat  wykonania 

budżetu miasta za 2009 r. 
 
Radny B. Samosionek zwrócił się o udzielenie odpowiedzi, na jakie zadania nie 

podpisano umów na dofinansowanie ze środków unijnych w 2009 r. i jakie są 
prognozy na ich podpisanie w 2010 r.? 

Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż nie otrzymano dofinansowania 
zewnętrznego na   remont Szkoły Podstawowej Nr 4 i budowę hali sportowej przy 
Szkole Podstawowej Nr 2. Oba projekty złożono w ramach projektów pn. budowa 
infrastruktury edukacyjnej z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, który 
dysponował 14 mln euro do podziału w całym województwie. Z tych środków 
przyznano dofinansowanie na budowę Regionalnego Centrum Edukacji w Kostrzynie 
nad Odrą, a więc pozostałe projekty z Kostrzyna nie zostały uwzględnione. Ponadto 
projekt budowy hali sportowej przy SP nr 2 będzie również poddany wstępnej ocenie 
w ramach funduszu z Europejskiej Współpracy Terytorialnej, gdzie dofinansowanie 
inwestycji wynosi 85%. Odnośnie remontu SP Nr 4, Burmistrz zwrócił uwagę, iż pod 
koniec br. Marszałek Województwa Lubuskiego powinien otrzymać dodatkowe środki 
unijne z tzw. Krajowej Rezerwy Wykonania, ponieważ lubuskie jest w czołówce  
województw najbardziej efektywnie wdrażających środki unijne. Marszałek 
Województwa deklarował, że przy podziale tych środków priorytetem będzie 
infrastruktura edukacyjna. Dodał, iż nie uzyskano również dofinansowania z 
Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na przystań „Delfin”, która jest 
częścią projektu pn. „Łączą nas rzeki”. Liderem tego projektu jest miasto Gorzów, a 
Kostrzyn jest jednym z partnerów. Ponadto z tym projektem wystąpiono również o 
fundusze z Europejskiej Współpracy Terytorialnej, który nie uzyskał poparcia, 
ponieważ wymaganiem było pozyskanie mocnych partnerów z Niemiec, którzy 
również zainwestują podobne środki w infrastrukturę po strony niemieckiej. W 
związku z powyższym rozpoczęto działania w celu pozyskania partnerów po stronie 
niemieckiej, aby wystąpić o ponownie rozpatrzenie projektu. 

Radny M. Kunt zwrócił uwagę, że projekt na modernizację Szkoły 
Podstawowej Nr 4 na kwotę 5 mln zł. nie uzyskał dofinansowania z Lubuskiego 
Regionalnego Programu, ale Miasto zainwestowało już środki w wysokości ponad 
połowę tej kwoty. 



 5

 

Radna S. Martynowicz odniosła się do przedłożonej informacji na temat 
wskaźników zadłużenia, z których wynika że na koniec 2009 r. zadłużenie wynosiło 
15 mln zł. co stanowi 29%. Natomiast w prognozie zadłużenia na lata 2009-2024 
zakładane zadłużenie na koniec 2010 roku wyniesie 29 mln. zł, co zdaniem Radnej jest 
niepokojące. Wyrażając opinię na temat sprawozdania z realizacji budżetu, Radna 
stwierdziła, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej zatwierdza sprawozdanie 
wykonania budżetu pod względem formalno-prawnym, a nie pod kątem zasadności i 
jakości wykonanych inwestycji. Radna stwierdziła, iż mieszkańcy oraz  niektórzy  
radni zgłaszali uwagi co do jakości wykonanych inwestycji, a mianowicie:  

„ 1. Modernizacja Szkoły Podstawowej Nr 4, na którą wydatkowano 856 tys. zł. 
prawdopodobnie inwestycja została nie właściwie zaplanowana, nierzetelnie 
prowadzona, a odbiór pobieżnie wykonano, skoro później stwierdzono problemy 
związane z ogrzewaniem tej obiektów szkoły. 

2. Boisko przy Szkole Podstawowej Nr 2, na którym doszło do wypadku z udziałem 
uczenia i nieprawidłowo zamontowanym koszem. Ponadto oba kosze od tego 
incydentu nie zostały jeszcze zamontowane na boisku. Dodała, iż zgłaszane są uwagi 
na temat funkcjonowania szatni, które prawdopodobnie nie są dostępne dla osób 
korzystających z boiska. 

3. Również mieszkańcy i internauci zgłaszali uwagi do inwestycji drogowych, to jest 
remontu ulicy Jana Pawła II za 6 mln zł., którą zakończono przed lasem, a nie zadbano 
o to, aby inwestycję poprowadzono do torów. Uwagi dotyczyły również braku 
parkingu przy budynku mieszkalnym,  umiejscowienia lamp oświetleniowych na 
ścieżce rowerowej. Dodała, że podobna sytuacja miała miejsce w Witnicy, gdzie na 
polecenie Burmistrza sfrezowano nawierzchnię i położono nową. W przypadku 
Kostrzyna zapłacono środki na niezbyt udaną inwestycję. 

4. Remont ulicy Gorzowskiej był również krytykowany, ze względu na widoczne 
plamy na asfalcie, studzienki kanalizacyjne wokół których zbiera się woda oraz 
nierówna nawierzchnia przy skrzyżowaniu z ul. Mickiewicza, gdzie również gromadzi 
się woda.  

5. Na ulicy Głównej również dokonywano ciągłych poprawek po zakończonym już 
remoncie tej ulicy. 

6. Krytyczne uwagi zgłaszano do modernizacji drogi na Osiedlu Marii Konopnickiej, 
do której miasto dołożyło 660 tys. zł. Stan wykonania tej inwestycji budzi 
zastrzeżenia, ponieważ nawierzchnia jest nierówna w porównaniu z wykonaną ulicą na 
Os. Nad Wartą i ulicą Sienkiewicza.” 

Zdaniem Radnej S. Martynowicz należy rzetelniej dokonywać odbiorów inwestycji i 
dążyć do tego, aby wykonawca poprawiał swoje błędy. Radna                     S. 
Martynowicz zwróciła uwagę, na fakt, iż wycinka drzew w strefie nadal nie jest 
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uregulowana i nie jest do końca załatwiona. Dodała, iż mieszkańcy krytycznie odnieśli 
się do decyzji Burmistrza zezwalającej na wycinkę całej alei lipowej wzdłuż 
Szumiłowa, co spowoduje ogromne szkody dla środowiska, które w szczególności 
odczują pszczelarze.  Radna wyraziła niezadowolenie z realizacji zadań z zakresu 
opieki zdrowotnej, ponieważ z budżetu miasta wykonano badania wad postawy, nie 
stwarzając warunków do korygowania nieprawidłowości wad postawy, o czym mówił 
już Radny A. Bogdański. Radna zwróciła uwagę, iż wielokrotnie poruszany był temat, 
również przez mieszkańców, potrzeby budowy krytej pływalni, która powinna 
powstać w pierwszej kolejności przed przebudową Parku Miejskiego, amfiteatru, 
Placu Wojska Polskiego. Radna nadmieniła, iż podawane są informacje o możliwości 
budowy basenu w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego, ale nie jest to oficjalnie 
przedstawiany wariant. Radna zwróciła uwagę, iż nie występowano również o środki 
unijne na budowę krytego basenu, z czego skorzystały dwa miasta w województwie. 
Również w zakresie opieki zdrowotnej wniosek o zakup szczepionek przeciw rakowi 
szyjki macicy nie znalazł uznania i nie został ujęty w zeszłorocznym budżecie miasta, 
mimo iż biedniejsze gminy znalazły na ten cel środki. Ostatnią sprawą poruszoną 
przez Radną było przypomnienie o braku oddziału pediatrycznego w kostrzyńskim 
szpitalu, o co mieszkańcy mają pretensje.  Radna stwierdziła, iż krytyczne uwagi 
przedstawiła, aby uzasadnić swoje głosowanie w sprawie wykonania budżetu. 

Przewodniczący Rady M. Tatarewicz wyjaśnił, iż budowa basenu w ramach 
partnerstwa publiczno-prywatnego omawiana była na szkoleniu, w którym Radna nie 
uczestniczyła, dlatego też nie posiada informacji w tej sprawie. Ponadto zwrócił się z 
pytaniem, czy sprawa wycinki drzew w strefie jest powiązana z wykonaniem budżetu 
za 2009 rok? 
 

Radna S. Martynowicz wyjaśniła, iż sprawa dotycząca wycinki drzew nie 
została jeszcze zakończona, a dotyczy Miasta. 
 

Przewodniczący Rady M. Tatarewicz stwierdził, iż  sprawy sądowe w Polsce 
prowadzone są nawet przez wiele lat, a poruszony przez Radną problem ma niewielki  
związek z wykonaniem budżetu. 

Burmistrz Miasta A. Kunt stwierdził, iż odniesie się do uwag 
skonkretyzowanych, a nie ogólnych. Burmistrz wyjaśnił, że planowane zadłużenie 
maksymalnie może osiągnąć 48% w 2010 roku, co miało miejsce już w 2002 r., a więc 
nie przekroczy pułapu 60%. Zdaniem Burmistrza zadłużenie w wysokości 48% przy 
tak dużej liczbie  inwestycji z udziałem środków unijnych, nie jest wysokim 
zadłużeniem. Burmistrz  odniósł się do uwag dotyczących inwestycji w mieście, a 
mianowicie modernizacji Szkoły Podstawowej Nr 4, w której w okresie 
gwarancyjnym usunięto część usterek, a pozostałe będą wykonane. Następnie remont 
ulicy Jana Pawła, który został wykonany zgodnie z planem, czyli na odcinku drogi 
należącej do Miasta. Burmistrz wyjaśnił, iż remont drogi może być wykonywany tylko 
przez właściciela, a pozostała część drogi należy do Lasów Państwowych, które 
oferowały przekazanie tej ulicy Miastu za około 700 tys. zł., co jest propozycją nie do 
przyjęcia. Remont ulicy Gorzowskiej jest inwestycją, która została bardzo wnikliwie 
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skontrolowana za sprawą doniesień, co przyczyniło się do czteromiesięcznego 
opóźnienia w przekazaniu refundacji środków wydatkowych przez Miasto. Ponadto 
wykonanie studzienek na tej ulicy przeprowadzono zgodnie z techniką przyjętą przy 
remoncie starych ulic przez specjalistyczną firmę. Natomiast odcinek przy 
skrzyżowaniu z ul. Mickiewicza nie wchodził w zakres tej inwestycji, ale podjęto 
starania, aby ten problem rozwiązać. Kolejną sprawą do której ustosunkował się 
Burmistrz Miasta była wycinka drzew w strefie. Burmistrz poinformował, iż w tej 
sprawie toczy się postępowanie administracyjne z udziałem prokuratorów, ekspertów, 
radców prawnych, które kończy się wydaniem decyzji Burmistrza. W tej sprawie już 
kilkakrotnie została wydana decyzja Burmistrza o obciążeniu, a nie umorzeniu. 
Sprawa nie została zakończona, ponieważ za każdym razem K-S SSE składa 
odwołania od tej decyzji i Samorządowe Kolegium Odwoławcze przesyła sprawę do 
ponownego rozpatrzenia. Burmistrz odnosząc się do uwag dotyczących opieki 
zdrowotnej w zakresie braku oddziału pediatrycznego, stwierdził, iż działania Radnej 
nie mogły być skuteczne, ponieważ przyczyny nie leżą po naszej stronie. Burmistrz 
uznał, iż zarzuty o braku działań ze strony Miasta nie są prawdziwe, ponieważ nie 
wszyscy nagłaśniają swoje poczynania. W przypadku pediatrii wykonano wszystkie 
czynności, łącznie z interwencjami w sejmie i u wojewody. Burmistrz ustosunkował 
się do zarzutu, że zamiast rewitalizacji Parku Miejskiego, przebudowa Placu Wojska 
Polskiego, czy też amfiteatru,  należało budować basen. Burmistrz wyjaśnił, że  
powyższe inwestycje są refundowane z innych źródeł, niż z funduszy na budowę 
basenu. W województwie środków na dofinansowanie budowy basenu wystarczyło 
tylko dla dwóch gminy. Wysokość dofinansowania z Lubuskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego wynosi do 50% i nie może przekroczyć 10 mln zł. Natomiast 
koszt budowy basenu wynosi nie mniej niż 25 mln zł., a więc zaciągnięcie kredytu na 
około 15 mln zł. spowodowałoby wstrzymanie inwestycji w mieście na kilka lat. 
Burmistrz dodał, że Miasto Kostrzyn ma wiele zadań do wykonania na poziomie 
podstawowym, min. budowę dróg i chodników na terenie Warnik, Drzewic, czy też 
Szumiłowa, które zostały włączone w granice miasta. Biorąc pod uwagę wydatki 
związane z budową szkoły ponadgminazjalnej i koniecznością budowy około 30 km 
ulic w mieście, nie jest możliwe obciążenie budżetu kosztami budowy basenu. 
Burmistrz stwierdził, że budowa basenu w Kostrzynie nie jest wykluczona, ale nie  ze 
środków budżetu miasta przy wsparciu ze środków unijnych, tylko w formie już 
wcześniej omawianej. 

Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zwrócił się, aby dyskusja dotyczyła 
wykonania budżetu, a nie innych spraw. Przewodniczący Rady wyrażając opinię na 
temat  wykonania budżetu stwierdził, iż pozytywnie ocenia budżet, przede wszystkim 
ze względu na to, iż jest to budżet proinwestycyjny, ponieważ wydatki na ten cel 
stanowią 30% . Przewodniczący był zdania, że zastrzeżenia do jakości wykonanych 
inwestycji powinny być doprecyzowane i poparte opiniami fachowców z branży 
budowlanej. Przewodniczący Rady podzielił opinię Burmistrza w sprawie wielkości 
zadłużenia budżetu, które jego zdaniem również nie jest za wysokie w porównaniu do  
innych gmin. Dodał, że Radni przyszłej kadencji będą mogli wykreślić, któreś z zadań 
inwestycyjnych, jeśli uznają, że zadłużenie na poziomie 48% w 2010 r. jest za 
wysokie.  Zdaniem Przewodniczącego Rady zadłużenie na poziomie 30%, przy tak 
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wielu, wielomilionowych inwestycjach, ze wsparciem unijnym jest powodem do 
dumy, a nie do zaniepokojenia. Zwrócił również uwagę, że w budżecie na rok 2010 i 
lata kolejne zaplanowano gotowe projekty, które przyszła kadencja będzie mogła 
realizować min. budowę szkoły ponadgimnazjalnej. Przewodniczący uznał, iż należy 
zauważyć, iż wszystkie budżety uchwalane w tej kadencji były tworzone przy udziale 
Radnych, a w szczególności ubiegłoroczny budżet, w którym uwzględniono większość 
wniosków. Przewodniczący Rady nie zgodził się z wypowiedzią Burmistrza, że  
kryzys widoczny jest w dochodach podatkowych. Zdaniem Przewodniczącego 
mniejsze dochody w wysokości 21 mln zł. w stosunku do zakładanych na poziomie  
23 mln zł., są wynikiem zwrotu podatku od czynności cywilno-prawnych w wysokości 
930 tys. zł do Urzędu Skarbowego. W związku z powyższym dochody są mniejsze 
tylko o ponad 1 mln zł., a więc wyższe od dochodów osiągniętych w 2008 r. 
Przewodniczący podsumowując swoją wypowiedź stwierdził, iż będzie popierał 
wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta.  

Radny A. Żołna stwierdził, że Radni dokonują oceny wykonania, a nie oceny pracy 
wykonawców inwestycji, ponieważ takie uwagi można było zgłaszać po realizacji 
zadań na posiedzeniach Komisji. 

Radny M. Kunt dodał, że udział Miasta Kostrzyn w realizacji rewitalizacji Parku 
Miejskiego, przebudowa Placu Wojska Polskiego i amfiteatru wynosi około 5 mln zł., 
natomiast w budowie basenu wyniósłby ponad 15 mln zł. 

W związku z tym, iż zakończono dyskusję w sprawie realizacji budżetu miasta za 
2009 rok – Przewodniczący Rady Miasta M. Tatarewicz zwrócił się do 
Wiceprzewodniczącego Rady o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
Burmistrzowi Miasta absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Kostrzyn nad 
Odrą za 2009 rok. 
Po odczytaniu projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu miasta Kostrzyn nad Odrą za 2009 rok. 
Rada Miasta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” udzieliła Burmistrzowi 
Miasta Kostrzyn nad Odrą absolutorium z tytułu wykonania  budżetu miasta Kostrzyn 
nad Odrą za 2009 rok i podjęła uchwałę Nr XLI/311/10, która stanowi załącznik nr 7 
do protokołu.” 
 
 
Ad. 4  - Sprawozdanie z działalności MZK Sp. z o.o za rok 2009. 
 
 Sprawozdanie z działalności Miejskich Zakładów Komunalnych Sp. z o.o za 
rok 2009 przedstawił Prezes MZK Pan Olgierd Kłaptocz (sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu). 
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Ad. 5  - Sprawozdanie z działalności KTBS Sp. z o.o za rok 2009. 
 
 Sprawozdanie z działalności Kostrzyńskiego Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego Sp. z o.o za rok 2009 przedstawił Prezes KTBS Pan Leszek Statkiewicz 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 
 
 
 
Ad. 6 - Podjęcie uchwał : 
 
a) o zmianie uchwały w sprawie określenia granic obwodów szkół podstawowych i 

gimnazjów (druk nr 2), 
 

Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”,  – podjęła Uchwałę Nr XLI/312/10,  która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
b) w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych (druk nr 3a). 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”,  przy 1 głosie „wstrzymującym się”– podjęła Uchwałę Nr XLI/313/10,  która 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
c) w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego 

w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla Nerwowo i 
Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu (druk nr 4). 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”,  przy 2 głosach „wstrzymujących się”– podjęła Uchwałę Nr XLI/314/10,  która 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
d) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w Niepublicznym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej Nowy Szpital i Domu Pomocy Społecznej „Domu Seniora” w 
Kostrzynie nad Odrą (druk nr 5a). 

 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”,  podjęła Uchwałę Nr XLI/315/10,  która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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e) w sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych na 
terenie  Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 6). 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, iż w trakcie obrad sesji 
przedłożono poprawiony projekt uchwały w sprawie zmiany opisu granic stałych 
obwodów głosowania utworzonych na terenie  Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 6a). 
 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 
„za”,  podjęła Uchwałę Nr XLI/316/10,  która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
 
Ad. 7 - Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radna S. Martynowicz zwróciła uwagę, że na terenie budowy szkoły 
ponadgimnazjalnej znajduje się tablica informacyjna, na której podano koszt całkowity 
inwestycji 18,282 mln zł., z Europejskiego Funduszu Rozwoju prawie 6 mln zł., udział 
beneficjenta Powiatu Gorzowskiego w kwocie ponad 3 mln zł., ale nie ma podano 
udziału miasta w kwocie ponad 9 mln zł. W związku z powyższym wnioskowała, aby 
poczyniono starania w celu zamieszczenia na tablicy informacji o udziale finansowym 
miasta. Radna poinformowała, iż na terenie budowy pracownicy jednej z firmy podjęli 
strajk. Następnie poprosiła Radnego M. Jaszcza o bliższą informację w tej sprawie, 
ponieważ rozmawiał z tymi pracownikami. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz był zdania, iż należy wystąpić do Starostwa z 
zapytaniem dotyczącym poruszonych spraw. Przewodniczący stwierdził, iż sprawa 
strajku jest rzeczą ewidentną, ponieważ osobiście był na terenie budowy i zastał 
pracowników, którzy odmówili wykonywania prac. Przewodniczący Rady uważał, iż 
zaistniała sytuacja nie powinna mieć wpływu na termin i jakość wykonania inwestycji, 
ponieważ generalnym inwestorem jest Powiat, a problemy dotyczą jednej z firm 
podwykonawczych. Przewodniczący Rady stwierdził, iż w tej sprawie zostanie 
wystosowane pismo do Starostwa Powiatowego. 
 
Radny M. Jaszcz poinformował, iż odbył rozmowę z pracownikami zatrudnionymi  
nielegalnie w firmie Robbud z Drezdenka,  jednego z podwykonawców budowy 
szkoły ponadgimnazjalnej. Pracownicy tej firmy oznajmili, i ż przerwali pracę, 
ponieważ nie otrzymali wynagrodzenia. Radny M. Jaszcz stwierdził, iż podjął się 
negocjacji z pracodawcą, który zadeklarował wypłacenie zaległych pensji 
pracownikom. Niestety pracodawca nie dotrzymał złożonych obietnic, ponieważ na 22 
pracowników, wypłacił wynagrodzenia tylko 5 pracownikom. Radny oznajmił, iż 
postanowił interweniować w tej sprawie, ponieważ firma Robbud nie jest już 
zatrudniona na terenie budowy, a więc pracownicy tej firmy utracili pracę.  W związku 
z powyższym wystąpił do Starostwa, aby nowy podwykonawca wziął pod uwagę 
możliwość zatrudnienia tych osób. Radny dodał, że opóźnienia w realizacji budowy 
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wynoszą około 3 miesięcy, co tłumaczone jest niesprzyjającymi warunkami 
pogodowymi. Ponadto uzyskał informację, że na terenie budowy, co dwa tygodnie, 
odbywa się rada budowy, do której nie dotarły informacje na temat sytuacji 
pracowników. Radny M. Jaszcz wnioskował do Rady Miasta o wypracowanie 
stanowiska,  w którym należy podkreślić znaczący wkład miasta w budowę szkoły, 
jednocześnie zwracając się z prośbą o włączenie przedstawicieli Miasta Kostrzyna,             
a więc Burmistrza Miasta lub Z-ca Burmistrza do udziału w posiedzeniach rady 
budowy.   
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz był zdania, że przed formułowaniem stanowiska 
Rady Miasta, należy najpierw wystąpić do Starostwa Powiatowego o udzielenie 
odpowiedzi, czy istnieje zagrożenie realizacji  procesu inwestycyjnego, a także o  
zamieszczenie  na  tablicy informacyjnej stojącej na terenie budowy zapisów o udziale 
finansowym miasta.  Przewodniczący stwierdził, że w przypadku braku odpowiedzi, 
bądź uzyskania niezadawalających wyjaśnień, konieczne będzie ponowne zajęcie się 
tematem. Dodał, iż na każdą sesję zaprasza Starostę Powiatu i  członków Zarządu 
Powiatu, ale na dzisiejsze posiedzenie Rady Miasta nie przybył żaden z 
przedstawicieli Powiatu. Przewodniczący był zdania, że Burmistrz i Z-ca Burmistrza 
Miasta powinni sami ocenić, czy występowanie do Powiatu z postulatem dotyczącym 
ich udziału w radzie budowy jest uzasadnione, ponieważ taki wniosek zapewne nie 
będzie wymagał wsparcia Rady Miasta. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, że na etapie podpisywania porozumienia ze 
Starostwem Powiatowym uzgodniono, iż w radzie Budowy będzie przedstawiciel 
miasta Kostrzyn, a więc jest to Z-ca Burmistrza, bądź kierownik inwestycji. Dodał, że 
każde posiedzenie rady budowy otrzymujemy zaproszenie. Ponadto rada budowy nie 
zgłaszała żadnych informacji o zagrożeniu realizacji harmonogramu budowy. 
Burmistrz stwierdził, że zadaniem Rady Budowy są sprawy techniczne, harmonogram, 
jakość i dostawy. Dodał, iż nieuczciwy podwykonawca nie jest już zatrudniona, a 
głównym wykonawca jest firma Mitex, która nie zgłasza zakłóceń w realizacji 
harmonogramu.  
 
 
 
Ad. 8 - Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, iż wpłynęło pismo Pana 
Przemysława  Kamińskiego w sprawie uczczenia minutą ciszy ofiary katastrofy 
lotniczej pod Smoleńskiem, co zostało już wcześniej zaplanowane w programie obrad 
sesji.  Również w tym piśmie Pan Kamiński wnioskował o nadanie nazwy 
nowopowstałej ulicy imieniem Stefana Melaka, jednej z ofiar katastrofy lotniczej pod 
Smoleńskiem. Przewodniczący zaproponował, aby przy powstawaniu nowych ulic w 
Kostrzynie tą sprawa zajął się powołany zespół, który wcześniej opiniował propozycje 
nadania nazw ulic, parku miejskiego.  
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Radny A. Żołna stwierdził, iż dotarły do niego informację o rozpropagowaniu na 
terenie miasta pisma, ulotki, w której napisano „o jakiś układach” w Urzędzie Miasta z 
Przewodniczącymi, Radnymi, a w szczególności dotyczących osoby Burmistrza 
Miasta. Radny poinformował, iż pod tym pismem podpisała się Radna, co jego 
zdaniem nie powinno mieć miejsca, a szczególności w czasie kadencji.  Radny             
A. Żołna zwrócił się do Burmistrza Miasta o odniesienie się do tej sprawy.  
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż ulotka został  podpisana maszynowo przez 
Radną Stefanię Martynowicz i była roznoszona pod domach na terenie miasta. 
Burmistrz stwierdził, iż w tekście tym zamieszczono kłamstwa, pomówienia i 
insynuacje, dlatego też skierował sprawę do postępowania karnego, a następnie po 
zakończeniu tego postępowania wystąpi z roszczeniem cywilnym. Burmistrz 
zaprzeczył, aby w odpowiedzi na artykuł autorstwa pani E. Miszczuk, składał 
oświadczenia do gazety, w których obwiniał Radę Miasta, aby uchylić się od 
odpowiedzialności. Burmistrz stwierdził, iż kolejną nieprawdą jest, iż posiada 
prywatną praktykę lekarską. Również w tym piśmie zawarte są pomówienia o 
popieraniu przez Burmistrza  biznesmenów, a więc są to insynuacje korupcyjne. 
Nadmienił, iż w ulotce zamieszczono cytaty zaczerpnięte z forum internetowego, z 
wypowiedzi osób, które nie podpisują się pod swoimi postami. Zdaniem Burmistrza 
sformułowanie, że „słaba Rada ustępuje Burmistrzowi”, jest określeniem  
porozumienia i  współpracy Burmistrza z Radą Miasta. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zwrócił się do Radnej S. Martynowicz z 
pytaniem, czy jest autorem tych ulotek? 
 
Radna S. Martynowicz potwierdziła, że jest autorem tego pisma.   
 
Radny A.  Żołna stwierdził, iż Radna S. Martynowicz zmierza do poróżniania między 
sobą ludzi, czego sam doświadczył z jej strony. W związku z powyższym zwrócił się 
do Radnej z pytaniem, czy jest osobą nieskazitelną? Radny dodał, iż posiada 
informacje na temat kilku faktów dotyczących konfliktów Radnej z innymi osobami. 
Radny stwierdził, iż zachowanie Radnej można określić jako żerowanie na 
nieszczęściu innych, czego osobiście doświadczył. Ponadto tym postępowaniem 
Radna S. Martynowicz dotknęła Burmistrza, Przewodniczącego, Radnych. Radna 
określiła nas jako słabą Radę, urągając Radnym, a tym samym obrażając swoich 
kolegów w Radzie. 
 
Radna S. Martynowicz stwierdziła, iż nigdy nie myślała o startowaniu na stanowisko 
Burmistrza, to właśnie Radni wywołali ten temat. Dodała, iż nie jest do końca 
zdecydowana, aby wystąpić w wyborach na Burmistrza, dlatego też nie rozumie tej 
„całej wojny” w internecie na jej temat, w której jest obrażana i poniżana. Radna 
stwierdziła, iż nie rozumie tych obaw, które wynikają prawdopodobnie z zagrożenia  
stworzenia przez nią Komitetu Wyborczego i startowania na Burmistrza. Radna 
stwierdziła, iż  Kostrzynie jest około 13 tys. mieszkańców, którzy mogą startować w 
wyborach, a więc nie rozumie dlaczego jej osoba jest niewygodna.  
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Przewodniczący Rady M. Tatarewicz podziękował za wypowiedź, zachęcając Radną 
do startowania w wyborach, stworzenia Komitetu Wyborczego, ponieważ jest to dobra  
forma weryfikacji. Przewodniczący stwierdził, iż nie chciał z Radną polemizować w 
tym temacie, ale został on wywołany na sesji. Dlatego też odniósł się do zarzutu 
dotyczącego porozumienia pomiędzy Radą Miasta a Burmistrzem, które jego zdaniem 
nie jest trafiony, ponieważ dobro ogólne mieszkańców jest ważniejsze, o czym 
świadczy nasza współpraca. Przewodniczący stwierdził, iż nie jest prawdą, aby Radni 
głosowali tak, jak im nakazuje Przewodniczący, ponieważ najpierw ma miejsce 
dyskusja, a potem głosowanie. Zdaniem Przewodniczącego występuje tu niespójność, 
skoro pisze się, że Radni głosują według nakazu Przewodniczącego, w innym zaś 
miejscu - według nakazu Burmistrza. Podsumowując stwierdził, że nie będzie 
polemizował z Radną na ten temat, ponieważ byłoby to tylko ze szkodą dla 
społeczności lokalnej. 
 
Radna M. Nowakowska w swoim imieniu przeprosiła Burmistrza Miasta za przebieg 
obrad dzisiejszej sesji. Zdaniem Radnej ostatnia sesja absolutoryjna, tej kadencji, 
powinna być uroczysta,  a nie taka, jaka miała miejsce. Dodała, iż Burmistrz na każdej 
Komisji na bieżąco informował Radnych o swoich poczynaniach i działaniach, dlatego 
wyraziła zdziwienie, że sesja odbyła się w takiej atmosferze. 
 
W związku z tym, że porządek obrad XLI sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zamknął obrady 
o godzinie 17.40. 
 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 
 


